
Nieuweroord 8 juli 2022 

 

Geachte Provinciale Staten. 

 

Op 25 juni heb ik een betoog gehouden tijdens uw vergadering. Ik heb een groot aantal 

punten met betrekking tot Stikstofbeleid aangekaart. U hebt tijdens de vergadering besloten 

dat Jumelet in een vervolg afspraak met mij de punten verder zou moeten bespreken. 

 

Vrijdag 24 juni ’22 heb ik dan ook samen met mijn zoon een goed gesprek met Henk Jumelet 

gehad. Het was niet alleen met Gedeputeerde Jumelet maar er waren nog 3 andere 

medewerkers van de Provincie bij aanwezig. Vele punten hebben we behandeld 

 

Wat betreft de bekendmaking op Overheid.nl 

Ze vonden het erg vreemd dat de bestemmingsplannen en verordeningen niet zichtbaar 

worden als je op je postcode en huisnummer zoekt. Dit is overigens niet een fout van de 

Provincie maar van de website Overheid.nl die dit wel had moeten publiceren. Na afloop van 

de vergadering hebben we met 2 medewerkers de Overheid.nl Site getest. En ze kwamen 

beide tot de conclusie dat ik gelijk had. Je krijgt geen waarschuwingsmail als er een 

belangrijke bestemmingsplanwijziging of omgevingsverordening ter inzage ligt rondom jou 

huis of landbouwgronden. De software van de www.overheid.nl zal moeten worden 

aangepast zodat er wel een mailwaarschuwing verzonden gaat worden, als er een 

bestemmingsplanwijziging ter inzage ligt. 

Mijn stelling is, Nu inwoners niet door deze mailwaarschuwing, gewaarschuwd zijn, toen er 

een bestemmingsplan ter inzage lag, dan zijn deze plannen niet op een rechtmatige wijze tot 

stand gekomen. Naar mijn mening zullen de bestemmingsplannen overnieuw 6 weken ter 

inzage gelegd moeten worden. Dit zal verder juridisch uitgezocht moeten worden, daar is 

nog geen duidelijkheid over. 

  

Ook is mijn stelling dat eigenaren van onroerend goed, waarvan de provincie wenst dat daar 

de bestemming van moet wijzigen, dat de eigenaren van deze percelen vooraf persoonlijk in 

kennis gesteld moeten worden en deze wijzigingen met hen besproken dienen te worden. 

We leven immers niet in Rusland.   

Zo niet, dan is je onroerend goed niet langer veilig in deze provincie. En al helemaal als de 

mailwaarschuwing niet eens werkt. 

Hier zal naar mijn mening de Provinciale Staten over moeten stemmen, of men het logisch 

vind dat eigendommen alleen van bestemming kunnen veranderen als eigenaren, (en 

omwonenden) Hiervan eerst persoonlijk op de hoogte zijn gebracht.  

 

Besproken is dat de totstandkoming en onderbouwing van de NNN en 

Omgevingsverordening en N2000 aanwijzing wordt door de medewerkers wordt uitgezocht.  

En hoe mijn perceel uit de NNN en N2000 gehaald kan gaan worden. En de “hoge 

bescherming” uit Omgevingsverordening van mijn pachtgrond gewist wordt. Er is immers 

overal géén onderbouwing voor aangedragen.  

http://www.overheid.nl/


En tevens gaan mijn vragen uit de brieven van 30 mei en 9 juni beantwoordt worden. Ik ben 

gebeld dat de brief met antwoorden onderweg is. Dus dat volgt nog. 

 

Wat betreft stikstofgevoelige habitats in het zuidelijk deel van Mantingerzand waarover ik 

mijn twijfels heb geuit tijdens de PS vergadering van 15 juni. 

De provinciemedewerker heeft mij 5 juli meegedeeld dat ik ook hierin gelijk had. Alle door 

mij aangewezen gebieden in het zuid/westelijk deel van Mantingerzand verwijderd gaan 

worden uit het Aerius. En dat is heel goed nieuws omdat dit juist habitats betreffen uit de 

714mol groep. Een kleine uitleg hier over: 

 

Er zijn in Drenthe heel wat N2000 gebieden aangewezen. Deze gebieden bestaan niet voor 

100% uit stikstofgevoelige gebieden. In Aerius kun je ze aanvinken zodat ze paars worden. 

Deze stikstofgevoelige gebieden (meestal rond de 75% van het N2000) kan je weer onder 

verdelen in verschillende KDW groepen. 

In het Mantingerzand zijn dat er 4. Namenlijk 1429, 1214, 1071, en 714mol. Dus de 

berekende depositie mag niet boven deze waarde uitkomen. Stel je voor de depositie is 

1100mol. Er valt dan theoretisch voor 1100mol Stikstof uit de lucht (15,7 Kg Stikstof jaarlijks) 

Dan hebben de 1429 en 1214 mol groepen hier totaal geen last van. De 1071mol groep zou 

wel overbelast raken, maar de wetgever heeft een marge van 70mol toegelaten. Dan mag de 

depositie dus niet boven de 1141mol uitkomen. Valt er dus 1100 mol dan zou ook dit 

juridisch net goed zijn. Maar bij de 714mol groep is dit anders. Dit wordt zwaar 

overschreden, en zou met allerlei kunstgrepen nog nauwelijks gehaald kunnen wordt. 

Nu heb ik alle 714mol habitaten in het zuidwestelijk Mantingerzand gebied bestudeerd. Er is 

in 2008 een zeer nauwkeurige Vegetatiekartering gemaakt. Deze kan u ook inzien in door 

mijn WOB/WOO verzoek van 20 mei 2022 te downloaden. Maar de kaart met vegetaties 

blijkt totaal te verschillen te zijn met het AERIUS model. En uit mijn Wob verzoek blijkt ook 

dat er geen enkele onderbouwing is waaruit blijkt dat deze zware 714mol groep in dit gebied 

voorkomt. 

De complete 714mol groep (in dit deel Heischralegraslanden, en Zure Vennen) wordt nu dus 

geschrapt, de ergste stikstofgevoelige habitats die nu overblijven hebben een KDW van 

1071mol. 

En daar hebben we niet tot nauwelijks last van. Er is bv. aan de west zijde van dit gebied een 

groot melkveebedrijf van 600 koeien gevestigd. Die werd er van beschuldigd dit N2000 

gebied met stikstof te belasten, maar nu de 714mol groep verzonnen blijkt te zijn. Blijkt dit 

natuurgebied er niet of nauwelijks last te hebben van deze koeien. Niet alleen in praktijk, 

maar ook in de theorie van het Aerius rekenmodel. 

Een mooie oplossing voor deze veehouder nu de provincie deze 714mol groep schrapt. We 

zijn nu aan het kijken naar het N2000 gebied ten noorden van Nieuw Balinge. Ook daar blijkt 

van alles mis te zijn.  

 

 

 

 



Hieronder ziet u een kaart met de habitat indeling Zandverstuiving, Maar dit is volstrekt niet 

een beeld van de werkelijkheid. Er is bij lange na niet zoveel zandverstuiving dan op deze 

kaart in het lichtblauw is ingetekend. Ook de Vegetatiekartering 2008 van Everts en de Vries 

uit mijn Wob-verzoek geeft aan dat er van zoveel zandverstuiving totaal geen sprake is. 

En ook Zandverstuivingen is ingedeeld in de zwaarste 714mol groep. Zou je het AERIUS 

baseren op de Vegetatiekartering uit 2008 van het Wob verzoek dan blijft ook in dit gedeelte 

van het Mantingerzand, maar weinig over van de 714 mol groep. En zijn ook boeren in dit 

gebied niet langer te bestempelen als stikstof vervuiler. 

Dus als je naar eer en geweten, en de deugdelijke onderbouwing uit de vegetatiekartering 

2008 gebruikt, dan zijn er in het gehele gebied van Mantingerzand nauwelijks grote 

overschrijdingen meer over. De vraag is, wil de Provincie ook in dit gebied de eerlijke 

rapportage uit de Vegetatiekartering 2008 van Evert en de Vries gebruiken, Dan is het 

stikstof beleid rond Mantingerzand eerlijk, en zijn boeren verlost van een onterecht 

beschuldiging van stikstofvervuiler.  

 

 

 

 

Hieronder ziet u enkele foto’s van een punt in het mantingerzand dat zowel als Jeneverbesstruwelen 

(1071mol), als als zandverstuiving op de kaart staat aangegeven. 

Van Jeneverbes is wel sprake al zijn deze niet onderhouden en door de wind kapot gewaaid. 

Maar van zandverstuiving op deze coordinaten52°47'15.4"N 6°37'09.4"E    of  52.787619, 6.619267  

is totaal geen sprake.  

 

 



                                          

                                      

 

 

Dat hier geen sprake is van zandverstuivingen, lijkt mij duidelijk. Het is de vraag wil PS ook 

deze 714mol fouten uit het AERIUS en de Vegetatiekartering uit het Wob verzoek volgen. 

Zodat ook deze gebieden als zandverstuiving uit het systeem gehaald worden? 

Dan is de landbouw bevrijd van een onterechte stikstofbeschuldiging. 

 

 



U kan het zelf ook met eigen ogen beoordelen. Dit is de ‘speld’ 

https://maps.app.goo.gl/FnugncnH6N8AKVPRA klik vervolgens op route, maar loop op de 

hand naar het punt toe. Er staan namelijk geen wegen in het Mantingerzand op 

Googlemaps. Wil je er naar toe dan kan je op de parkeerplaats aan het Mantingerdijk je auto 

plaatsen. Loop dan zoveel mogelijk over de paden links, met links het grasland. Op een 

gegeven moment zit er een knik in het grasland, en buigt het pad naar rechts. Hier ga je links 

weer langs het grasland. Na 150 meter zie je 4 dode bruine jeneverbessen, met hier achter 

een dikke eik. Hier ga je rechts het jeneverbes bos in, en je ziet de verwoeste 

jeneverbesstruwelen, met varens. Maar géén zandverstuiving. 

Op 13 juli hoop ik ook van mijn spreekrecht gebruik te mogen maken. Dus wellicht spreken 

we elkaar dan. 

Met een hartelijke groet, 

Wiljo Hepping 

https://maps.app.goo.gl/FnugncnH6N8AKVPRA


Nieuweroord 9 juli 2022, 

 

Geachte leden van Provinciale Staten, 

 

Enige uren na het versturen van mijn brief, die als ingekomen stuk 13 juli wordt behandeld, heb ik 

bericht gekregen dat er op 13 juli helaas geen mogelijkheid is om gebruik te maken van het 

spreekrecht. Op zich niet erg, maar ik had dan graag een stukje geschiedenis met u willen delen over 

De Franse onderhandelaar Melchior Polignac. Hij had de uitspraak: “Bij u, over u en zonder u” 

Deze uitspraak van Juli 1712 precies 310 jaar geleden, is weer zeer actueel. Het geeft exact weer hoe 

vooral de landelijke politiek over ons wil regeren. En hoe wij dit als burgers van Drenthe ervaren. 

 

 
 

Ik wilde u dit stukje geschiedenis graag met u delen, maar dat kan ook prima als ook deze brief als 

ingezonden stuk aan de agenda wordt toegevoegd. 

 

 

Vriendelijke groet, en tot woensdag 13 juli. 

 

Wiljo Hepping 


